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BRMG-KSiB-II.0012.13.2015 

 
PROTOKÓŁ NR 15–13/2015 

 

z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 25 maja 2015 roku, a rozpoczęło się o godz. 16.00, w sali nr 003 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 5 osób (5), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecny: radny Jerzy Milewski. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 15 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został drogą elektroniczną wysłany do radnych - 
porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok: 

a) Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego – druk nr 282 
b) Miejskiego Teatru Miniatura – druk nr 283 
c) Muzeum Historycznego Miasta Gdańska – druk nr 284 
d) Klubu Żak – druk nr 285  
e) Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia – druk nr 286  
f) Instytutu Kultury Miejskiej – druk nr 287 
g) Gdańskiego Archipelagu Kultury – druk nr 288 
h) Cappelli Gedanensis – druk nr 289 
i) Polskiego Chóru Kameralnego Schola Cantorum Gedanensis – druk 

nr 290 
j) Gdańskiej Galerii Miejskiej – druk nr 291 
k) Europejskiego Centrum Solidarności – druk nr 292 

Przedstawia: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Sprawozdanie z wykonania budżetu Wydziału Rozwoju Społecznego za 
2014 rok. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska – Pan Grzegorz Szczuka – p.o. 
Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego, Pani Ewa Wołczak – Z-ca Dyrektora Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Rodzinie 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 
249. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu miasta 
Gdańska za I kwartał 2015 roku. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
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5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska Gdańsku 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – druk nr 243. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – 
druk nr 244.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodniczący poinformował, że wpłynęły do zaopiniowania przez Komisję dwa 
projekty uchwał Rady Miasta Gdańska: 
 

1. w sprawie udzielenia dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej – druk nr 
295 – do wprowadzenia do porządku posiedzenia i omówienia w pkt 1 
 oraz 

2. w sprawie wyrażenia woli objęcia przez Gminę Miasta Gdańska 
udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym Forum Gdańsk Spółki 
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 294 
- do wprowadzenia do porządku posiedzenia i omówienia w pkt 2 

 

W związku z powyższym zmianie ulegnie numeracja punktów posiedzenia – czyli pkt 
1 w porządku posiedzenia będzie pkt 3, itd. Następnie Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia wraz z projektami uchwał druk nr 295 
oraz 294. 
 

Głosowanie: 
5 za - jednogłośnie 

PUNKT – 1 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej – druk nr 295. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.295.2015). 
 

Pani Ewa Wołczak – Zastępcę Dyrektora ds. Rozwoju Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Gdańsku w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt 
uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Pani powiedziała, że Spółdzielnia zatrudnia 100 osób, ale to znaczy, że to są osoby 
zatrudnione na stałe? 
 

Pani Ewa Wołczak – Zastępcę Dyrektora ds. Rozwoju Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
To są osoby zatrudnione w różnych formach zatrudnienia. Są umowy o pracę, są 
umowy cywilno-prawne. W tej chwili takim największym zleceniem jest realizacja 
usług opiekuńczych. Tam jest bardzo duża liczba opiekunek.  
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To MOPR zleca? 
 
Pani Ewa Wołczak – Zastępcę Dyrektora ds. Rozwoju Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
Tak. Opiekunki są zatrudniane na umowę zlecenie. Jeśli się sprawdzają to też są 
zatrudniane na umowę o pracę. Natomiast wszystkie umowy są ozusowane. 
Wszystkie umowy są zawierane na takich zasadach jak umowy o pracę. Nie ma 
żadnych umów nielegalnych.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 295. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Ewę Wołczak – Zastępcę Dyrektora ds. Rozwoju 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie 5 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
zawarty w druku nr 295. (Opinia nr 15-13/41-27/2015).  

 
PUNKT – 2 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym Forum Gdańsk Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 
w Gdańsku – druk nr 294. (Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z 
sesji Rady Miasta Gdańska z 28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.294.2015). 
 
Pan Jan Michalski – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej, w imieniu 
wnioskodawcy, przedstawił projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i 
zadał pytanie: będziemy na każdym etapie do momentu wyjścia z tej spółki zawsze 
mniejszościowym udziałowcem?  
 
Pan Jan Michalski – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak, zawsze.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 294. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Jana Michalskiego – przedstawiciela Wydziału Polityki 
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Gospodarczej, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym 
się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - druk nr 294. (Opinia nr 15-13/42-
28/2015). 
 

PUNKT – 3 
 

Projekty uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia sprawozdań 
finansowych miejskich instytucji kultury za 2014 rok. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Proszę panią dyrektor o omówienie.  
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Omówię, a potem przeszlibyśmy do szczegółowych pytań.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Bardzo proszę. 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawiamy państwu projekty uchwał związanych ze sprawozdaniami 
finansowymi instytucji kultury, dla których Gmina miasta Gdańska jest 
założycielem bądź współorganizatorem. Mamy takich instytucji kultury 11. 
Najważniejszą informacją jest to, że wszystkie sprawozdania zostały zbadane przez 
biegłego rewidenta i zaopiniowane pozytywnie. W przypadku 6 instytucji kultury 
instytucje te osiągnęły zysk, natomiast w przypadku 5 instytucji kultury instytucje 
kultury poniosły straty. Oczywiście mówimy o stracie związanej z bilansem roku 
2014. Wszystkie te instytucje mają środki na pokrycie tej straty albo w funduszu 
zapasowym, albo w funduszu lat przyszłych. To dotyczy tutaj tylko jednej instytucji 
kultury Miejskiego Teatru Miniatura, którego strata wynosi w roku 2014 24 149,87 zł 
i ta strata jest związana z naliczeniem amortyzacji i w przypadku Teatru Miniatura 
ta strata została zmniejszona w stosunku do roku 2013 o ponad 100 tys. zł. W 
przypadku innych instytucji kultury tam, gdzie mamy straty to omówię. Klub Żak 
poniósł stratę w wysokości 289 920,36 zł. Tak jak w przypadku innych instytucji, 
przy których będę mówiła o tym, że są to instytucje, które prowadzą sprzedaż albo 
biletów, tak jak w przypadku Żaka, biletów na koncerty, biletów do kina, a 
jednocześnie prowadzą działalność gastronomiczną, odprowadzają VAT i zwrot 
VAT-u przychodzi dopiero miesiąc później, więc grudzień zamknął się stratą. Tak 
samo jest w przypadku Capelli Gedanensis oraz Polskiego Chóru Kameralnego 
Schola Cantorum Gedanensis. Natomiast w przypadku Centrum Sztuki Współczesnej 
Łaźnia strata wynosi 140 103 zł i ta strata jest związana z tym, że zmienił się 
system zarządzania projektem europejskim, który miał być cząstkowo rozliczany w 
każdym roku, natomiast niestety zdecydował komitet sterujący, że ostateczne 
rozliczenie projektu następuje dopiero po zakończeniu projektu, czyli następuje w 
roku 2015 i ta strata wynosi 140 103 zł. W przypadku pozostałych instytucji kultury 
mamy do czynienia z zyskiem i tutaj zwracam uwagę akurat na dwie instytucje, 
gdzie ten zysk wydaje się bardzo wysoki Europejskie Centrum Solidarności i Gdański 
Teatr Szekspirowski, co związane jest oczywiście z prowadzoną przez te instytucje, 
czy też dla tej instytucji inwestycją. Jeśli państwo radni macie pytania to bardzo 
proszę, do poszczególnych uchwał albo do całości.     
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Może do całości, bo pani omówiła wszystkie druki, więc myślę, żeby procedować 
druki po kolei. Może panie księgowe chcą coś dodać?  
 
Pani księgowe instytucji kultury powiedziały, że nie chcą nic dodawać, 
podziękowały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Rozumiem, że gdy zostaje już zakończony proces inwestycyjny dotyczący 
Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego i ECS-u te instytucje wchodzą już w taką 
normalną działalność i takich wyników, jak w tej chwili mamy to już nie będzie. 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Nie będzie. Te projekty już są zamknięte. Trwa ostatni etap rozliczeń. Gdański 
Teatr Szekspirowski czeka na ostatnią transzę z MIR-u związaną z rozliczeniem 
projektu. W przypadku ECS-u ten projekt już jest zamknięty. Na pewno nie będzie 
dodatkowych tego rodzaju historii w obu tych przypadkach.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Proszę powtórzyć z czego wynika strata w Miejskim Teatrze Miniatura?   
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Z naliczenia amortyzacji.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dziękuję.  

 
PUNKT – 3a 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2014 r. Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego – 
druk nr 282. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.282.2015). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 282. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 282. 
(Opinia nr 15-13/43-29/2015). 
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PUNKT – 3b 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2014 r. Miejskiego Teatru Miniatura – druk nr 
283.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.283.2015). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 283. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 283. 
(Opinia nr 15-13/44-30/2015). 
 

PUNKT – 3c 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2014 r. Muzeum Historycznego Miasta Gdańska  – 
druk nr 284.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.284.2015). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 284. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 284. 
(Opinia nr 15-13/45-31/2015). 
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PUNKT – 3d 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2014 r. Klubu Żak  – druk nr 285. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.285.2015). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 285. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 
0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 285. (Opinia nr 15-13/46-32/2015). 
 
 

PUNKT – 3e 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2014 r. Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia  – 
druk nr 286. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.286.2015). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 286. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 286. 
(Opinia nr 15-13/47-33/2015). 
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PUNKT – 3f 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2014 r. Instytutu Kultury Miejskiej – druk nr 287. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.287.2015). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 287. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 287. 
(Opinia nr 15-13/48-34/2015). 
 
 

PUNKT – 3g 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2014 r. Gdańskiego Archipelagu Kultury – druk nr 
288. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.288.2015). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 288. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 288. 
(Opinia nr 15-13/49-35/2015). 
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PUNKT – 3h 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2014 r. Cappelli Gedanensis – druk nr 289. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.289.2015). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 289. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 
0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 289. (Opinia nr 15-13/50-36/2015). 
 

 
PUNKT – 3i 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2014 r. Polskiego Chóru Kameralnego Schola 
Cantorum Gedanensis – druk nr 290. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.290.2015). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 290. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 
0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 290. (Opinia nr 15-13/51-37/2015). 
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PUNKT – 3j 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2014 r. Gdańskiej Galerii Miejskiej – druk nr 291. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.291.2015). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 291. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 291. 
(Opinia nr 15-13/52-38/2015). 

 
PUNKT – 3k 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2014 r. Europejskiego Centrum Solidarności – 
druk nr 292. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.292.2015). 
 
Pani Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, 
w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 292. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Annę Czekanowicz – Drążewską – Dyrektor Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 292. 
(Opinia nr 15-13/53-39/2015). 
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PUNKT – 4 
 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Wydziału Rozwoju Społecznego za 2014 
rok. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Przechodzimy do punktu zaległego z poprzedniego posiedzenia Komisji. Pan 
Dyrektor Grzegorz Szczuka bardzo proszę.  
 

Pan Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Czy mamy finansowo omawiać czy bardziej merytorycznie i problemowo?    
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Finansowo – zadaniowo.  
 

Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Jeżeli chodzi o wykonanie dochodów za 2014 rok ogółem dochody na zadania 
Wydziału Rozwoju Społecznego plan wynosił 31 780 943 zł, wykonanie w 2014 r. 
33 676 907 zł co stanowi 106% wykonania. Jeżeli chodzi o zadania własne 
wykonanie wynosiło 103,7% czyli 31 211 296 zł. Jeżeli chodzi o informacje w 
sprawie wykonania wydatków za 2014 rok to pozwolę sobie podać ogólną kwotę 
oraz w rozbiciu na trzy ogólne działy realizacji zadań wydziału w zakresie zadań 
oświatowych, pomocy społecznej i polityki społecznej. Ogółem wydatki na zadania 
Wydziału Rozwoju Społecznego w roku 2014 w planie wynosiły 945 240 184 zł. 
Wykonanie w 2014 r. 934 763 196 zł co stanowiło 98,9% wykonania. W zakresie 
wydatków oświatowych, które stanowią 84% wydatków wydziału wykonanie 
wynosiło 694 513 590 zł i było wykonane w 98,7%. W zakresie zadań polityki 
społecznej wykonanie wynosiło 28 152 109 zł. Stanowią one 3%, natomiast 
wykonanie wynosiło 99,6%. Wydatki na zadania pomocy społecznej realizowane 
przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie wynosiły 133 223 296 zł, 99,5% stanowiło 
wykonanie, co stanowi 23% wysokości budżetu.    
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jeżeli możemy zacząć od pytań dotyczących części finansowej, a potem tę część 
merytoryczną będziemy kontynuować. Pytanie: część edukacyjna to jest 74% 
budżetu wydziału. Jaką część budżetu edukacyjnego stanowią koszty osobowe, 
koszty płac i jakie są wzrosty w porównaniu do lat ubiegłych. Jak to wygląda jeżeli 
chodzi o tą pozycję?  
 

Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Jest minimalny spadek. Było 81, a w tej chwili jest 79,5 za ubiegły rok. Także 
minimalnie przewyższyły wydatki związane z utrzymaniem infrastruktury, ta 
proporcja się troszeczkę zachwiała. Wynikało to też z tego, że część etatów 
unormalniliśmy zgodnie z ponadzakładowym układem zbiorowym, a płace 
nauczycieli nie wzrastały przez ostatnie 3 lata.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli to jest 81 mln?  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Awans zawodowy. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Awans zawodowy powoduje wzrost wynagrodzeń.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Pomimo tego awansu zawodowego i tak mniej wydajemy na płace?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Odrobinkę.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji  
O ilu etatach mówimy w edukacji?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
7500 nauczycielskich i w administracji i obsłudze ok. 3000, ponad 3000 na pewno. 
Razem z obsługą księgową.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli ze wszystkich etatów w edukacji 2/3 to są etaty nauczycielskie, a reszta 
administracja, obsługa.   
 
Pan Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Administracja, obsługa razem jeszcze z obsługą księgową, która w części jest w 
jednostkach jeszcze.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
W dużej części. Tyko przedszkola są przekazane. Natomiast jeżeli chodzi o te 
proporcje płacowe, o czym pani Skarbnik mówiła, że awans zawodowy, to jest 
przeszeregowanie rzędu 300 zł między nauczycielem mianowanym, dyplomowanym 
potem kontraktowym mniej więcej miesięcznie, a w skali roku tych awansów mamy 
na odpowiednich poziomach w granicach 150 do 200. Zżerają nas nauczania 
indywidualne i urlopy zdrowotne.   
 
Pan Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Czego w Gdańsku mamy najliczniejszą grupę spośród wszystkich miast.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Urlop zdrowotny jest roczny.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Tak. Natomiast nauczanie indywidualne jest w wyniku orzeczenia poradni dziecko 
nie może uczestniczyć w zajęciach lekcyjnych i taki paradoks na skalę światową, że 
nazywa się to nauczaniem indywidualnym, ale odbywa się też na terenie szkoły. 
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Jest to po prostu podwójnie płacone. W przypadku uczniów szkół średnich to jest 
16 godzin czyli praktycznie jeden etat nauczycielski. W przypadku szkół 
podstawowych 8 godzin, 6, a Gimnazjum 10-12.   
 
Pan Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tych orzeczeń mamy, jako miasto Gdańsk, najwięcej w skali całego kraju.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji  
Z czego to wynika?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Z orzekania poradni.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Z orzekania poradni i wymuszania pewnych rzeczy przez rodziców, a poradnie nie 
mają mechanizmu, którym potrafią się bronić, bo rodzic pójdzie do lekarza 
psychiatry w niepublicznym ośrodku i przyniesie takie zaświadczenie do poradni. 
Poradnia może tylko jak gdyby przepisać diagnozę.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Podobna sytuacja jak ze zwolnieniami z W-F-u, że nawet jak widzimy, że 
zwolnienie z W-F-u jest wsteczne w lutym np. przychodzi zwolnienie od września i 
w dodatku przynosi je chłopiec i jest ono od ginekologa to i tak nie mamy podstaw 
prawnych, żeby je zanegować, musimy je przyjąć. To jest podobna sytuacja jak w 
przypadku orzekania.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
W środę spotykamy się ze wszystkimi dyrektorami poradni i dyrektorami tych szkół, 
w których jest troszeczkę tych problemów. Tam jest jeszcze taki niuans, że nie 
można orzekać o zaburzonym zachowaniu, bo to jak gdyby nie generuje możliwości 
wydania orzeczenia, a więc wydaje się orzeczenie na niedostosowanie społeczne, a 
najczęściej są to dzieci zaburzone psychicznie, które powinny być w jednostkach 
przyszpitalnych i próbujemy to ogarnąć, bo w tych jednostkach też nie mogą 
przebywać dzieci bez zgody rodzica i robi się takie błędne koło. Z jednej strony w 
domu rodzinnym nie dostają leków i są agresywne na terenie szkoły i stąd jest to 
orzeczenie o niedostosowaniu społecznym, a z drugiej strony niczego to nie 
załatwia, bo dziecko i tak de facto przebywa na terenie placówki.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Drugie pytanie. Czy w budżecie wydziału, tym edukacyjnym, są też te wydatki 
remontowo – inwestycyjne, czy to wszystko jest w DRMG?   
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Tak. Inwestycyjne nie, tylko remontowe.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Modernizacyjne są w DRMG. A tutaj tylko drobne naprawy.  
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Pan Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
I mniejsze zakupy inwestycyjne. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W tym roku zostały na sesji lutowej przyznane dodatkowe środki.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tam m. in. w ramach tego wydział w tym roku zbiorczo dokona zakupu nowych 
pracowni informatycznych do szkół i to robimy zbiorczo i dzięki temu dużo więcej 
będziemy w stanie w tych samych środkach zakupić.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Ostatnie pytanie. Ile w zeszłym roku wydaliśmy na szeroko rozumiane wszystkie 
projekty związane z domami sąsiedzkimi w Gdańsku?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Około 720 tys. zł. To jest na samo funkcjonowanie 8 domów sąsiedzkich w Gdańsku 
plus każdy z domów sąsiedzkich prowadzony jest przez organizację pozarządową, 
która mogła się ubiegać o dodatkowe granty na realizację tam programu. Natomiast 
samych tych grantów na funkcjonowanie i utrzymanie się domu to jest ok. 720 tys. 
zł. Do tego dochodzi jeszcze ok. 300 tys. zł w grantach, które idą na program do 
tych domów.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji  
Ta sprawa orzeczeń mnie zafrapowała. Czy możecie państwo powiedzieć jaka to 
jest ilość?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Nie pamiętam liczby orzeczeń, natomiast w przeliczeniu na etaty to w ubiegłym 
roku było ok. 300 etatów.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
A wszystkich etatów nauczycielskich mamy ponad 7000 w Gdańsku, niepublicznych i 
publicznych. Prawie 5%, a nawet więcej jeśli wziąć pod uwagę tylko publiczne 
etaty nauczycielskie, których mamy ok. 6300.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Te wskaźniki zrobił dla nas Vulcan, firma, która jest jednym z partnerów 
konsorcjum w ramach platformy edukacyjnej i oni, ponieważ od 25 lat zajmują się 
tylko programami dla edukacji, mają dużą bazę prawniczą i analityczną. Pan, który 
w tym dziale pracuje naszemu panu Prezydentowi Pawłowi Adamowiczowi chciał 
pokazać jak fajnie można wykorzystać pewne elementy i na bazie informacji z 
innych miast, w których też współpracują zrobił takie porównanie i ewidentnie 
wyszło, że w Gdańsku mamy tych orzeczeń najwięcej.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji  
Czy państwo macie zamiar i czy możecie coś z tą sytuacją zrobić?   
 



15 
 

Pan Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak, dlatego rozpoczęliśmy prace, regularne spotkania z poradniami i drugi etap to 
są też regularne spotkania comiesięczne z dyrektorami szkół z podziałem na 
poziomy, bo specyfika jest inna. Trzecia rzecz, którą dodaliśmy to jak się 
pojawiają takie interwencje czy bardzo konkretne przypadki to w tej chwili część z 
nich zaczęliśmy rozpatrywać na poziomie wydziału. To znaczy nie idą do jednostek 
tylko bierzemy ten przykład, żeby prześledzić moment, gdzie się dzieje ten, na 
poszczególnych etapach. Teraz mieliśmy trzy takie na różnym poziomie edukacji, 
bo chcemy wyśledzić moment, w którym my wpadamy w tą pułapkę. Więc 
próbujemy.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
A tak naprawdę to dyrektorzy szkół, oni mają największe rozeznanie odnośnie 
rzeczywistego problemu dziecka. Przynajmniej tak powinno być.    
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Ale nie mają mechanizmów do tego, żeby …  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeżeli przyniesie rodzic, ale też nieraz tak podpowiadają nauczyciele w szkole, że 
to jest rozwiązanie lub jedno z rozwiązań. Trzeba uwrażliwić to grono 
pedagogiczne.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Natomiast problem jest szerszy, dlatego, że albo w którymś momencie pójdziemy w 
szkolnictwo, ono się brzydko nazywa, specjalne, ale ono daje możliwości 
funkcjonowania tym dzieciom z zaburzonym zachowaniem czy niedostosowanym 
społecznym w takich klasach 5-cio osobowych co jest ewidentnie tańsze niż 
nauczanie indywidualne, które wszyscy mówią globalnie, że niczego nie załatwia. 
Chcemy wypracować mechanizm na ile będzie można takie klasy, bo w tej chwili o 
ile z gimnazjów zeszły te problemy, wszyscy dyrektorzy poradni mówią, że 
najgorszy problem dotyczy maluchów do 10 roku życia i tych przypadków agresji, 
takich agresywnych zachowań jest najwięcej na tym poziomie.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Mówi pani, że to jest problem naszego miasta największy. Czy u nas jest jakaś 
dziura w przepisach, czy to z ustawodawstwa wynika?   
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Nie. Skąd się wzięła taka liczba to na to pytanie nie potrafię odpowiedzieć. 
Natomiast niewątpliwie w proporcji do ilości mieszkańców czy ilości uczniów te 
statystyki mówią, że w Gdańsku jest w skali kraju najwięcej wydawanych orzeczeń. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Drastycznie najwięcej?  
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Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Tak, drastycznie najwięcej.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
To gdzieś jest jakaś dziura.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Z jednej strony te niepubliczne podmioty mają prawo do wydawania zaświadczeń 
lekarskich, na bazie których poradnia wydaje orzeczenie i nie ma możliwości … 
łatwiejszą drogą jest jeżeli dziecko trafia do naszej poradni i jest przez naszego 
psychologa, psychiatrę badane, bo można wtedy inną ścieżkę pomocy mu 
zaoferować, jakaś szkoła dla rodziców, terapia indywidualna, natomiast kiedy 
przychodzi z takim gotowcem poradnia jest bezradna i musi taki dokument wydać i 
honorować. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Przejdźmy do tej części zadaniowej.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jeżeli chodzi o zadania to wydaje mi się, że istotnym by było jakby od 1 kwietnia 
ubiegłego roku, jak państwo wiecie, Wydział Rozwoju Społecznego funkcjonuje 
jako jedna tkanka, bo jest połączone z dwóch wydziałów: Wydziału Edukacji i 
Wydziału Polityki Społecznej i w ramach wewnętrznego też dzielenia naszych 
zadań, ale też budżetu tak dzielimy cały czas, w dalszym ciągu tak dzielimy 
wydatki, budżet wydziału. To są wydatki edukacyjne, wydatki na politykę 
społeczną i wydatki oddzielnie Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie. Od ubiegłego 
roku i przez cały czas, też jak wspominałem Państwu na jednej z sesji, pracujemy 
nad nowym modelem organizacji Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie i to też 
wyszło w toku realizacji różnych zadań statutowych tej jednostki. Pojawiły się 
dosyć duże przeszkody. Ta jednostka jest już jakby takich rozmiarów, bo to jest w 
tej chwili prawie 540 osób pracujących tam, obsługuje bardzo dużo zadań nie tylko 
wynikających z ustawy o pomocy społecznej, czy ustawy o wspieraniu rodziny i 
pieczy zastępczej, ale także inne zadania spowodowało, że zauważyliśmy proces, 
że tracimy możliwość szybkiego reagowania na pewne sytuacje kryzysowe, których 
jest coraz więcej z racji postępu cywilizacyjnego. My musimy też reagować jako 
MOPR na zupełnie nowe sytuacje, których nie mieliśmy do tej pory, a co gorsza i to 
chyba najbardziej nas martwiąca rzecz, że na nowe zadania przychodzące od 
administracji państwowej bezbudżetowo, bo myślę, że to też jest istotne, bo 
ostatnim takim pakietem zadań, które dostaliśmy, i obowiązków, od administracji 
rządowej, akurat z poziomu wojewódzkiego były zadania związane z kontrolą 
systemu pieczy zastępczej czyli całego rodzicielstwa, które dostaliśmy zresztą w 
ciągu trzech tygodni jeszcze w starym roku, gdzie nikt nie był nawet budżetowo 
przygotowany na obsługę tych zadań i to był taki impuls do tego, żeby przebudować 
wszystkie inne sfery i w tym roku to też jest dla nas punkt honoru, bo chcielibyśmy 
do końca przyszłego roku przeprowadzić całą reorganizację tej placówki. W tej 
chwili wyłania nam się taki model, że państwu radnym też będziemy chcieli 
rekomendować rozdzielenie na pewno na dwie jednostki mniejsze. To się nie wiąże 
ani ze wzrostem kosztowy, ani z rozbudową administracji. To po prostu jest 
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rozdzielenie zadań na te zadania typowo związane ze wsparciem społecznym i 
pracą taką socjalną i oddzielenie tych zadań, które wynikają z innych ustaw jak np. 
dodatki alimentacyjne czy mieszkaniowe, energetyczne, które nie są tymi 
pomocowymi i stworzenie jednostki, która będzie ogólnie obsługiwała usługi 
społeczne. Tam też umieścić będziemy chcieli całą ofertę rozwijającą się ofertę 
usług dla rodzin, ale niekoniecznie z tzw. problemem w kryzysie. Chcemy to 
rozdzielić. Też państwo wiecie, że w Wydziale utworzony został nowy referat, 
Referat Usług Społecznych i on jest pokłosiem tych nowych zadań, które chcemy 
obsługiwać już troszkę inaczej niż robił wojewoda czyli nie punktowo, bo te 
zadania dotyczą dosyć drażliwego tematu wrażliwego czyli rodzicielstwa 
zastępczego. W związku z tym wciągamy to pod wydział i być może będzie tak, że 
bezpośrednio wydział będzie nadzorował np. domy integracyjno – rodzinne, których 
w Gdańsku mamy 5 i Gdańskie Domy dla Dzieci, których też mamy kilka, 
bezpośrednio, a nie za pośrednictwem MOPR-u. To też ma spowodować, że ta 
jednostka będzie lżejsza. Pewne rzeczy, drogi reakcji będą krótsze. To tak jeśli 
chodzi o wyzwania i realizację zadań to to jest chyba największe przedsięwzięcie, 
przed którym jesteśmy. Oczywiście z nim będą się wiązały za chwilę zmiany też i w 
budżecie zadaniowym i w budżecie tradycyjnym, bo będziemy proponowali 
wydzielenie nowej jednostki. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Dziękujemy serdecznie całemu 
wydziałowi. Przechodzimy do kolejnego punktu.      
  
 

PUNKT – 5 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 249.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.249.2015). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 249. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 249. (Opinia nr 15-13/54-
40/2015). 
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PUNKT – 6 
 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu miasta Gdańska 
za I kwartał 2015 roku. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wykonanie za I kwartał to 25% takie prawidłowe wykonanie statystyczne. Dochody 
zostały zrealizowane w wysokości 26,27%, ale tak naprawdę istotne są tutaj 
dochody bieżące, które zostały zrealizowane w wysokości 29,4%. Podatki i opłaty 
lokalne przede wszystkim podatek od nieruchomości został zrealizowany ponad 
plan w wysokości 27%, ale to też wynika z terminu płatności tego podatku. Podatek 
od środków transportowych z racji też terminu płatności został wykonany powyżej 
50%, a konkretnie na plan 11 mln 200 tys. zł. 5 mln 637 tys. zł., podatek od 
czynności cywilno – prawnych – jesteśmy zadowoleni, ponieważ w ostatnich latach 
zaplanowane wielkości nie były realizowane. Tutaj mamy wykonanie 24,4%. 
Dochody z tytułu użytkowania wieczystego zrealizowane w wysokości 40,26%. 
Bardzo duża cześć podmiotów został przeniesiony termin płatności na wrzesień br. 
Jest to zgodne z przepisami ustawy o gospodarce nieruchomościami. Także tym 
pierwszym terminem płatności nie jest 31 marca, tylko 30 września. Dochody z CIT-
u zostały zrealizowane w wysokości 34,74%, więc ponad plan przeszło 9%. PIT w 
wysokości 22,3%. Dotacje z Unii Europejskiej na nasze projekty inwestycyjne 
zostały zrealizowane dotacje w wysokości 15%. Dokonaliśmy wpłaty Janosikowego 
do budżetu państwa. Koszty związane z obsługą długu publicznego wyniosły prawie 
20%, ale to oczywiście odbywa się zgodnie z harmonogramem spłat. Natomiast 
wydatki bieżące zrealizowano w wysokości 24,23% czyli prawie 0,8% poniżej planu. 
Wydatki majątkowe, przede wszystkim inwestycyjne zostały zrealizowane w 
wysokości ok. 17%. Natomiast dokapitalizowanie spółek w wysokości prawie 40%. 
Nie zaciągnęliśmy dotychczas kredytu, który był planowany w wysokości 30 mln zł. 
Spłaciliśmy kredyt w wysokości 36 mln zł. Wykupiliśmy obligacje zgodnie z 
terminem płatności w wysokości 49 mln zł. Na koniec kwartału mamy nadwyżkę 
budżetową 137 mln zł z racji niezrealizowanych w pełnej wysokości wydatków, ale 
też i za ten okres ponadplanowych dochodów.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dwa pytania. Pierwsze o ten kredyt 30 mln zł. Czy planujemy go zaciągać, czy 
może być taka sytuacja, że nie będziemy potrzebować tego finansowania?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na pewno nie zaciągniemy tego kredytu do końca września. Jest taka sytuacja, 
ponieważ ten kredyt jest zaplanowany do zaciągnięcia w Europejskim Banku 
Inwestycyjnym, rozmawiamy z bankiem czy będzie można aneksować umowę, 
przesunąć termin zaciągnięcia tego kredytu na rok 2016 też w mniejszej wysokości 
i nie za bardzo też ten kredyt można zaciągnąć np. 15 mln zł. Ponieważ zdajemy 
sobie sprawę, że inwestycje na pewno nie będą, bo doświadczenie z lat 
poprzednich pokazuje, że inwestycje nie będą w 100% wykonane, zawsze jest jakiś 
procent też niezrealizowania wydatków bieżących, więc być może nie zaciągniemy 
tego kredytu i będziemy mieli oszczędności na odsetkach, a ten niezaciągnięty 
kredyt stworzy nam pulę do realizacji inwestycji czyli możliwość zadłużania się w 
przyszłych latach.   
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję. Drugie pytanie ogólne, czy mamy jakieś pozycje związane z wykonaniem, 
które nas niepokoją? Jakieś wykonanie, które mocno odstaje od tego co 
planowaliśmy. Jak to generalnie wygląda?     
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W przypadku wydatków bieżących realizacja jest prawidłowa. Natomiast jeżeli 
chodzi o wydatki inwestycyjne rozmawiałam z panem dyrektorem Dawidowskim i 
mówił, że zaangażowanie finansowe na koniec marca nie jest zbyt wysokie, 
natomiast ja już mam i realizację na koniec kwietnia, gdzie już następuje po 
miesiącu czasu wzrost realizacji inwestycji o 3%. Jest to kończenie zadań 
inwestycyjnych i tak naprawdę te związane z dofinansowaniem z Unii Europejskiej 
muszą być zakończone w I półroczu, więc na pewno zapłata faktur, moim zdaniem, 
najpóźniej nastąpi na koniec sierpnia, początki września, więc tutaj powinno być 
pełne zaangażowanie. Też może być taka sytuacja, że jest inwestycja 
zrealizowana, ale też z jakiś powodów nie następuje odbiór czy nie ma tego 
protokołu, który potem stanowi podstawę do wystawienia faktury. Więc nie widzę 
tutaj zagrożeń związanych z realizacją projektów unijnych, natomiast mogą być 
jakieś poślizgi, ale jeszcze tego nie analizowałam, na jakiś drobnych zadaniach 
modernizacyjnych.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałam zapytać o sprzedaż nieruchomości. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Sprzedaż nieruchomości nie spływa zbyt dobrze, natomiast mamy lepsze wykonanie 
dochodów z przekształcenia prawa użytkowania w prawo własności. Tutaj jest 
dosyć dobre wykonanie. W ubiegłym roku też pamiętacie państwo też pod koniec 
roku uzyskaliśmy bardzo dobrą sprzedaż gruntów, więc mam nadzieję, że te 
wpływy uzyskamy. One nie są, w porównaniu z ubiegłymi latami, aż takie wysokie, 
bo z tytułu sprzedaży nieruchomości mamy zaplanowane środki w wysokości 62 mln 
zł. Gdyby okazało się, że ta sprzedaż będzie mniejsza to ponadplanowe dochody z 
przekształcenia zniwelujemy z tym planem.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Budżet wydziału będzie wykonany.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. Może nie do końca, ale miejmy taką nadzieję. Dopiero jest koniec maja. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Rozumiem, że już były przetargi w Wydziale Skarbu i po prostu nie było żadnych 
ofert?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Były, ale nie na tyle osiągnięte dochody ze sprzedaży, już podam na koniec 
kwietnia – mamy dochody ze sprzedaży ok. 6 mln zł na zaplanowane 62 mln zł.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałam dopytać. Nie mogę znaleźć na poczcie tej tabelki.  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przepraszam, państwu prześlemy.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ja ją otrzymałam, otrzymaliśmy, ale teraz nie mogę znaleźć. Wszystko dobrze. Ja 
jej nie mogę odnaleźć. Odnotowałam sobie i mam nadzieję, że pani będzie 
wiedziała o co chodzi. To jest pozycja 71020 i mam napisane wydatki bieżące 
organizacja targów i wystaw i na 2015 jest napisane 10 mln 100 tys. zł 
przeznaczone i w pierwszym kwartale, ja to tak rozumiem, 10 mln 100 tys. zł już 
wydane, czyli 100% wykonanego tego planu. Czy ja dobrze to rozumiem, że ta 
organizacja targów i wystaw już się odbyła i ona do końca 2015 roku już nie będzie 
się odbywała?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeżeli chodzi o organizację targów to widocznie my po prostu jako promocję… 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Chyba jednorazowe przekazanie środków.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przekazanie środków. Po prostu zamówienie jakiejś usługi czy wynajęcie 
pomieszczeń, czy po prostu zarezerwowanie jakiejś imprezy. Rozpoznam to i 
oczywiście pani prześlę mailem informację. Natomiast to są po prostu jednorazowe 
usługi, które wykupujemy w Międzynarodowych Targach Gdańskich. To jest w 
różnych działach w zależności na jakie cele są przeznaczane środki, czy na 
wynajęcie sal, czy na konferencje czy jeszcze jakieś inne usługi.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dobrze. Jeszcze jedno pytanie. Jest też taka pozycja zasiłki stałe i na 2015 rok jest 
przeznaczone 6 mln 545 tys. zł i pierwszy kwartał jest odnotowane 2 962 331 zł co 
daje 45%. Jeżeli są te zasiłki stałe to jak to wygląda w pozostałych kwartałach? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na te zasiłki stałe dostajemy dotacje z budżetu państwa. Ponieważ nie mamy w 
pełnej wysokości zabezpieczonej strony dochodowej dotacji wystąpiliśmy do 
wojewody o zwiększenie dotacji. Wojewoda o tym wie, dlatego jest takie duże 
wykonanie, ale oczekujemy, że zostanie zwiększona dotacja. Zresztą to się 
powtarza prawie co roku.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ostatnie pytanie. Znalazłam taką pozycję kolonie i obozy oraz inne formy 
wypoczynku dzieci i młodzieży.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W Edukacji tak?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Tak. Na to było przeznaczone 783 358 zł. Z dotacji i subwencji 250 tysięcy i jest 
zerowy plan wykonania. Wydatki na realizację zadań statutowych 12 500 zł i jest 
zero procent wykonanego zadania, natomiast wynagrodzenie i składki od nich 
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naliczone było 520 tysięcy i już 290 tysięcy jest przeznaczonych co jest 55%. To 
jest pozycja 85412. Tak mam to odnotowane. Czyli jakby zerowy plan wykonania, a 
55% wynagrodzenia i składki od nich naliczane.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na kolonie ile jest przeznaczone środków?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
W sumie jest 783 358 zł z czego dotacje i subwencje 250 tys. i te wydatki na 
realizację zadań statutowych 12 500 zł.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Coś pani źle odczytuje, bo subwencje i dotacje to jest strona dochodowa. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
To było w jednej rubryce pod sobą i sumują te wszystkie kwoty nie wyszła mi ta 
783 358 zł. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie może wyjść, bo jak są subwencje sumowane, a to jest strona dochodowa, ze 
stroną wydatkową środków przeznaczonych na kolonie, więc to są dwie odrębne i 
nie będzie się bilansowało. Ja to sprawdzę i pani to prześlę.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Jest zero procent i zero procent, a wynagrodzenie 55%. Dlatego o to chciałam 
podpytać. Nie mogę tego odnaleźć.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ja już sobie zanotowałam i mailem odpowiem.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dziękuję pani bardzo.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję. Czy do sprawozdania są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Komisja 
przyjęła do wiadomości sprawozdanie. Dziękujemy pani Skarbnik. 
 

PUNKT – 7 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2015-2040 – druk nr 243. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.243.2015). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. Powiedziała: Tak jak na poprzedniej sesji w Autopoprawce nr 2 
wnieśliśmy nowe przedsięwzięcie związane z zaprojektowaniem, finansowaniem, 
wybudowaniem, eksploatacją ogólnodostępnych parkingów kubaturowych w 
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Gdańsku. Nie będę mówiła o szczegółach tylko o zasadzie. Jeśli będą pytania to pan 
kierownik odpowie. Przedsięwzięcie, które zostało zapisane w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej. Środki, które mielibyśmy zapłacić koncesjonariuszowi jest to 
kwota brutto 74 363 190 zł. Oczywiście po wzajemnym rozliczeniu między miastem 
a koncesjonariuszem wystawione byłyby faktury i miasto miałoby prawo do 
odliczenia VAT-u i w konsekwencji miasto musiałoby zapłacić netto ponad 60 mln 
zł. Te 60 mln zł dopłaty to nie są środki, które możemy wygenerować z dochodów 
własnych. Gmina musiałaby zaciągnąć kredyt w wysokości 60 mln zł i analizując 
cały portfel kredytowy miasta i możliwości spłaty tego kredytu, biorąc pod uwagę 
przyszłe inwestycje, które rozpatrujemy, jeszcze nie zapadły decyzje, jakie to 
inwestycje będą realizowane, natomiast wiemy jaki jest portfel potrzeb 
inwestycyjnych. Kredyt byłby zaciągnięty na 10 lat. Okres karencji 1 roku. 
Intensywna spłata by była w okresie 9 lat. Konkretnie co roku musielibyśmy spłacać 
kapitał w wysokości 6,7 mln zł przez te 9 lat, a koszty obsługi byłyby ponad 19 mln 
zł. Chociażby z tego tytułu, ja już pomijam założenia miasta związane z 
parkingami, z przewidywaną ilością miejsc, które mielibyśmy mieć wybudowane z 
kosztami, które zakładaliśmy z okresem koncesji na jaki przewidywaliśmy to te 
dodatkowe koszty uważam, że absolutnie powodują, że to przedsięwzięcie jest dla 
Gminy nieopłacalne.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i 
zapytał: to była jedna oferta w konkursie?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, była jedna oferta w konkursie. Więcej szczegółów przedstawi pan kierownik.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Rozumiemy od strony finansowej, że byłoby to ciężkie do udźwignięcia dla 
budżetu. Rozumiemy, że założenia konkursu były takie, że chcielibyśmy osiągnąć 
ponad tysiąc miejsc. Propozycja była na połowę tej liczby. Pytanie co dalej? Czy 
jest jakiś pomysł na plan B, czy coś państwo rozważają?   
 
Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej 
Są pomysły. Będziemy ten temat rozwijać. Wydaje mi się, i myślę, że nie tylko mi, 
że to, że w tym konkursie wpłynęła oferta, która nie jawi się w tej chwili jako 
korzystna oferta nie jest winą ani, nazwijmy to sobie, przedsięwziętych kroków, 
tylko porostu jest taka sytuacja, w której w danym momencie na rynku nie znalazła 
się ciekawa propozycja. Też jakby drugi raz przystępowaliśmy do tego 
postępowania i pewnie przystąpimy trzeci raz, dlatego, że potrzeby parkingowe 
jako takie nadal pozostaną do zaspokojenia na terenie Głównego Miasta z tym, że o 
ile w pierwszym postępowaniu potknęliśmy się na kryzysie finansowym, gdzie 
wycofała się instytucja finansująca sfinansowanie przedsięwzięcia to tutaj chyba 
troszeczkę zjadły nas problemy techniczne związane z lokalizacjami. Ja jestem 
bardzo daleki od tego, żeby stwierdzić, że ktoś nam złożył ofertę, która byłaby 
ofertą nieuczciwą licząc na to, że będzie jedyny w konkursie, natomiast jestem 
skłonny jak najbardziej uważać, że po prostu lokalizacje, które zostały 
przeznaczone, aczkolwiek optymalne z punktu widzenia lokalizacyjnego są 
koszmarnie trudne technicznie i wiem, że ten oferent przeprowadzał bardzo duże 
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konsultacje z naszym konserwatorem, bo mieliśmy ze strony konserwatora, ze 
strony architektury takie informacje, że były bardzo głęboko badane tematy 
technologiczne, jak to zrobić, żeby wykop nie zalewała woda, żeby w ogóle coś z tą 
wodą zrobić, żeby zejść na niższe poziomy tego parkingu. W tej chwili mamy taki 
plan, mam nadzieję, że on będzie już racjonalniejszy i tańszy, żeby pójść w 
parkingi, które będą lokowane w innych miejscach jako parkingi naziemne, w 
związku z czym koszty ich wybudowania będą z goła inne niż wybudowania 
parkingów podziemnych i w tym kierunku pójdziemy. Na razie udało nam się, w 
porozumieniu z architekturą, wytypować 5 lokalizacji miasta i jesteśmy w 
kontakcie z Urzędem Wojewódzkim, Marszałkowskim w temacie wykorzystania ich 
lokalizacji też na podobną inwestycję i zobaczymy jak się to nam wszystko 
poskłada, bo jesteśmy teraz na etapie, na którym powinniśmy wykonać choćby 
wstępne, próbne koncepcje co można wybudować i co z tego uzyskać i jakieś 
wstępne wyceny tego przedsięwzięcia. Jesteśmy świadomi, że ten problem zostaje 
i ten problem należy rozwiązać. Być może uda się w innych lokalizacjach i niższymi 
nakładami to zrealizować.  
 

Radna Magdalena Olek – członek Komisji 
Jakie to są lokalizacje?  
 

Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej 
Mogę powiedzieć bardzo wstępnie. Jedna z lokalizacji, która była w tym 
postępowaniu czyli Targ Maślany, okolica Lastadia. To są lokalizacje w okolicach 
Novotelu po jednej i po drugiej stronie Podwala Przedmiejskiego. To jest 
lokalizacja przy Podwalu Staromiejskim, ale nie podziemna pod Podwalem 
Staromiejskim tylko naziemna w okolicach Podwala Staromiejskiego idąc w 
kierunku Zieleniaka, ECS-u i tamtych stron. Tam jest w tej chwili parking, który 
jest w tej chwili dzierżawiony. Ktoś tam po prostu pobiera opłaty, natomiast to też 
jest grunt gminy. Rozpatrywana jest też lokalizacja za Urzędem Miasta, tam jest 
taki parking na skrzyżowaniu ul. 3-go Maja i ul. Rogaczewskiego. Oczywiście to jest 
bardzo wstępna przymiarka. Mówię o tych lokalizacjach, że takie są. Natomiast 
wybraliśmy je spośród bardzo długiej listy lokalizacji, których funkcja umożliwia 
wybudowanie parkingów. Będziemy teraz to weryfikować w rozmaity sposób.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli raczej znowu w partnerstwie publiczno-prywatnym czy raczej na zasadzie 
takiej, że miasto wybuduje, a potem będzie szukać w konkursie operatora?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie zostało to jeszcze rozstrzygnięte.   
 

Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej 
Nie zostało to rozstrzygnięte. Zobaczymy jakie będą możliwości. Wydaje się, tak 
jak powiedziałem, że ta formuła ona się spisze, w sytuacji, kiedy nie będzie to 
przedsięwzięcie obciążone takimi wielkimi ryzykami i tak dużymi kosztami. Ale tak 
jak pani Skarbnik powiedziała decyzja jeszcze nie zapadła.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ta potrzeba miejsc parkingowych wiadomo, że jest paląca, zwłaszcza jeśli chcemy 
myśleć o zmniejszaniu ruchu w Śródmieściu itd. to myślicie, że w jakim horyzoncie 
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czasowym jest możliwe, żeby ten efekt końcowy w postaci działających parkingów 
był?   
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
10 lat. Tak mi się wydaje.     
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wiem, że potrzeby inwestycyjne miasta na dzień dzisiejszy w perspektywie do roku 
2020 to jest 7 mld zł. Biorąc część z tych projektów nie jest projektami 
dofinansowywanymi z Unii Europejskiej, a państwo wiedzą, tak jak 
sprawozdawałam, jakie otrzymaliśmy dotacje z Unii Europejskiej i ile 
zrealizowaliśmy inwestycji i jaki mamy dług obecnie, także trudno mi powiedzieć 
jakie zostaną wybrane inwestycje, bo mnie o tym nie sądzić, natomiast znam 
potencjał i wiem ile można wygenerować środków. Nie jestem pesymistką, tylko 
jestem realistką.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jak obserwuję ten parking, o którym można powiedzieć, że nie jest najpiękniejszy 
powstały przy Jana z Kolna, tylko, że koszt jego wybudowania był 10 czy 12 mln zł, 
a miejsc jest chyba 500.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jest koszmarny. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Jako miłośnik i jako trochę znawca i tej wyjątkowości i tej infrastruktury czy 
musimy się na Starówce, która jest na pewno bardzo ciężka do wkopania, musimy 
podziemne parkingi robić?  
 
Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej 
Dlatego nam nie wyszło, bo to jest technicznie wykonalne, natomiast jest 
kosmicznie drogie.   
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Nie ma takiej potrzeby, żeby w ścisłym obrębie Starówki wkopywać się w ziemię, 
gdy wiadomo, że tam będą straszne trudności. Odnośnie jeszcze tego Alconu. Czy 
nie można coś takiego właśnie, jeżeli byśmy na ziemi robili, właśnie jak ten Alcon?  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Konserwator będzie miał dużo do powiedzenia w naziemnych tematach. 
 
Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej 
Gdziekolwiek byśmy nie chcieli budować to na pewno będzie musiał się musiał 
wypowiedzieć konserwator.   
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Tak, ale koło Stoczni pozwolił na taki… 
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ten teren jest po byłym punkcie autobusowym, węźle.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Szybciej, myślę, że nas Forum Gdańsk uratuje w tym temacie niż powstanie nowy.  
 

Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej 
Forum Gdańsk jest inwestycją, która teraz w czerwcu ma wejść w fazę 
inwestycyjną, więc ma duże szanse. Tam powstanie sporo miejsc parkingowych. 
Tam jest 1100 miejsc przewidzianych. Natomiast zapotrzebowania oszacowane 
dawno temu to jest ok. 6000 miejsc, więc z kolei w tym względzie nie byłbym  
takim optymistą. Uważam, że w takiej czy innej formule, bo zakładam, że taka jest 
strategiczna wizja, żeby jednak wyprowadzać ruch ze Starego Miasta i oddawać te 
tereny. Tym bardziej, jeżeli mamy stwierdzonych potrzeb 6000 miejsc i chcemy 
jakby „wypróżniać” ulice, reorganizować tą strefę, itd. to musimy się liczyć z tym, 
ja uważam, że lepszego rozwiązania w tej chwili nie ma. Musimy pójść w jedną 
albo w drugą stronę i budować parkingi. Oczywiście można mówić o rozwiązaniach 
takich bardzo strategicznych w skali makro, czyli w jakiś sposób nakłonić ludzi do 
tego, żeby w strefach park and ride zostawiali samochody, gdzieś poza ścisłym 
centrum i dowozić ich tutaj komunikacją miejską, ale to jest duża edukacja i 
kwestia kultury korzystania w ogóle z dróg i to już jest problem przeznaczony na 
jakieś dalsze lata. Widziałem projekt rozbudowy tramwajów w okolicy Szadółek i to 
jest na pewno ciekawa rzecz, że Gdańsk Południe miałoby swoje połączenie w tej 
części. Natomiast tutaj potrzeba będzie niezależnie od tego.    
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jeżeli jest potrzebne 6000 miejsc to nawet zmianą kultury, edukacji itd. tego się 
nie zmieni.   
 

Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej 
Poza tym pozostaje kwestia przyjezdnych i turystów. Chcemy się na tych turystów 
otwierać.   
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Uważam, że Forum Radunia, z całym szacunkiem do projektu, bo nie znam się na 
tym, zakorkuje nas kompletnie i jak za parę lat ruszy to jest ¼ samochodów będzie 
więcej. 
 

Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej 
W związku z tym projektem od razu uspokoję, że jest planowana dosyć gruntowna 
przebudowa układu drogowego.    
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Przełknie ten ruch?  
 

Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej 
Zakładamy, że tak. W porozumieniu z naszym ZDiZ-tem robiliśmy badanie 
intensywności ruchu i …  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Biuro Rozwoju Gdańska robiło. 
 
Pan Grzegorz Kaczorowski – Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu w 
Wydziale Polityki Gospodarczej 
Samą tą koncepcję nie wiem, natomiast na pewno koncepcje ruchu były 
uzgadniane. Robili to fachowcy.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę.   
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 243. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG wysłuchała informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska oraz Pana 
Grzegorza Kaczorowskiego – Kierownika Centrum Partnerstwa i Biznesu w Wydziale 
Polityki Gospodarczej, a dotyczących przedmiotowego projektu uchwały oraz 
przeprowadziła dyskusję. 

Następnie Przewodniczący Komisji radny Piotr Borawski poddał pod 
głosowanie za pozytywnym przyjęciem i zaopiniowaniem projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – druk nr 243. 

 
Głosowanie 
 

0 głosów za 
4 głosy przeciw 
1 głos wstrzymujący się  
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania projekt uchwały zawarty w druku 
nr 243 nie uzyskał pozytywnej opinii Komisji. (Opinia nr 15-13/55-41/2015). 

 

PUNKT – 8 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 244. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 maja 2015 r. - BRMG-S.0006.244.2015). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
Zapytał: budowa tej wiaty dla pojazdów elektrycznych. Gdzie to miałoby się 
znajdować?  
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Radna Magdalena Olek – członek Komisji 
Koło Novotelu. Dyrektor Ostaszewska wcześniej nam odpowiedziała na to pytanie.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
DPS Oliwa, rozumiem, że będzie prowadził tam tą inwestycję właśnie w ogrodzie. 
To jest przeniesienie z jakiegoś innego działu, te środki?   
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mówi pan o przeniesieniu środków.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Na DPS w Oliwie ze środków z modernizacji placówek oświatowych to jest?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W tej chwili mnie pan zaskoczył.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Przenosi się w ramach przedsięwzięcia „Modernizacja w obiektach użyteczności 
publicznej” niezaangażowane środki na modernizację w szkołach zawodowych 
specjalnych na realizację modernizacji. W zeszłej kadencji dużo współpracowałem 
z DPS-em Oliwa. Mają piękny ogród z tyłu i wiem, że pani dyrektor zawsze chciała 
coś tam zrobić. Rozumiem, że jest to początek realizacji tego.   
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Spotykała się pani dyrektor Jarema i pan dyrektor Szczuka ze mną, ale nie chcę 
państwa wprowadzić w błąd, żeby szczegółowo powiedzieć. Prześlę mailem.  
 

Radna Dorota Dudek 
Czy ja też mogę prosić?   
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. Zawsze wszystkim wysyłam. Pani pytanie również prześlę do wszystkich 
państwa. 
 

Radna Magdalena Olek – członek Komisji 
Zastanawia mnie ten rozstrzał w budowie pawilonu dla patasów. Założone było 480 
tysięcy i mamy zmianę aż o 300. Stosunkowo wysoka kwota. Z czego to wynika?   
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To jest podobna sytuacja jak budujemy na Srebrnikach obiekt izbę wytrzeźwień. 
Tam ma być Monar itd., żeby zadanie się znalazło w WPF-ie to po prostu jest 
zapisane i brakuje środków. W tym przypadku jest podobna sytuacja.  
 

Radna Magdalena Olek – członek Komisji 
Nie zmieniły się żadne standardy?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To i tak na pewno nie wystarczy. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zobaczymy. Z lwiarnią wstrzeliliśmy się i nawet było taniej niż było zakładane.  
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mnie jedna rzecz zastanowiła i chciałem panią Skarbnik zapytać o drobną kwotę 3 
czy 3,5 tys. zł, wpłata na Radę Rodziców jakiegoś żłobka. Właściwie chyba w 
każdej szkole funkcjonują Rady Rodziców.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Rady Rodziców nie zasilają dochodów naszych własnych. To są na cele …  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Tu są cele inwestycyjne zagospodarowanie terenu ogrodu żłobka nr 5 czyli 
rozumiem, że wtedy, kiedy te pieniądze idą na jakąś inwestycję to wtedy wchodzą 
do budżetu?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. W każdym razie płatności Rady Rodziców na 100% nie są dochodem miasta ani 
w szkołach ani w żłobkach.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 244. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
           Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku 
nr 244. (Opinia nr 15-13/56-42/2015). 

 

PUNKT – 9 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Przewidywana była na miesiąc maj komisja połączona dotycząca PKM-ki. Natomiast 
dwa tygodnie przed tym planowanym terminem miałem okazję rozmawiać z panem 
wicemarszałkiem Świlskim, który poprosił o to, żebyśmy się spotkali w miesiącu 
czerwcu. W związku z tym zaplanowaliśmy już z przewodniczącym Dzikiem i 
przewodniczącą Chmiel takie posiedzenie w miesiącu czerwcu poniedziałek 29 
czerwca.  
 

Nie było wolnych wniosków, spraw wniesionych oraz korespondencji w związku z 
tym Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 
 

Koniec -  godz.17:30. 
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